
 بيانيه مؤسسه فرارسانه فرات 
در محكوميت جنايات اسرائيل 

آماده حضور در اين جهاد عظيم هستيم
ضمن اعلام همبستگي با مردم مظلوم فلسطين و محكوم 
كردن جنايت هاي وحش�يانه غاصبي�ن صهيونيزم آماده 

حضور در اين جهاد عظيم هستيم. 
هنرمندان فعال در مؤسس��ه فرهنگي هنري فرارسانه با صدور 
بيانيه اي براي جهاد عليه رژيم صهيونيس��تي اع��ام آمادگي 
كردند.  در بخشي از بيانيه اين مؤسسه آمده است: ملت فلسطين 
به خاطر حكومت هاي مرتجع و عياش، قريب به 75 سال در چنبره 
تروريسم سازمان يافته اروپاييان در قالب دولت غاصب صهيونيزم 
و فشارهاي ظالمانه، قتل عام ها و كشتارهاي بي رحمانه و كوچاندن 
اجباري، فقر و نامايمات بي شمار رنج مي برند و اگر امروز ملت 
فلسطين مرگ را، قتل و ويراني و نسل كش��ي فرزندانشان را به 
جان مي خرند به اين باور و به اين دانايي و به اين توانايي رسيده اند 
يك بار براي هميش��ه تكليف خود را با دنياي ظلم و ستم معلوم 
كنند و اگر امروز جهان به خروش درآمده و فلس��طين را فرياد 
مي زند به خاطر قيام، ايس��تادگي و درس بزرگي است كه پير و 
جوان، زن و مرد و به خصوص كودك فلسطيني به جهان امروز 
داده است. در كنار همه مظلومان و فريادكنندگان، ما هنرمندان 
فعال در مؤسس��ه فرهنگي هنري فرارس��انه فرات ضمن اعام 
همبستگي با مردم مظلوم فلسطين و محكوم كردن جنايت هاي 
وحش��يانه غاصبان صهيونيزم آماده حضور در اين جهاد عظيم 

هستيم. به ياري خداي تبارك پيروزي نزديك است. 
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دبير شوراي  عالي انقلاب فرهنگي: 

اغلب سريال هاي نمايش خانگي تبليغ جنايت و كشتار است
با تبليغ جنايت در سريال هاي نمايش خانگي توقع داريد قتل در جامعه اتفاق نيفتد؟

سريال هاي خانگي را ببينيد. مصرف دخانيات و مشروبات 
الكلي و قماربازي در فيلم ها بيداد مي كند. اكثر سريال ها تبليغ 
جنايت و كشتار است. هر قسمتي نقشه قتل يك نفر است. بعد 
مي گوييم چ�را بعضي از قتل ه�ا در جامعه اتف�اق مي افتد!

حجت الاس��ام خس��روپناه، دبي��ر ش��وراي  عال��ي انقاب 
فرهنگي، در نشست مديران وزارت فرهنگ و ارشاد اسامي، 
سازمان هاي تابعه و نهادهاي وابسته با رويكرد تبيين منويات 
مقام معظم رهبري در حوزه فرهنگ كه در محل تالار رودكي 
تهران برگزار شد، عنوان كرد: در دوران ما هيچ  كسي به اندازه 
مقام معظم رهبري در خصوص فرهنگ س��خن نگفته است. 
ايشان فرهنگ را به هوا تشبيه كرده كه در آن تنفس مي كنيم. 
فرهنگ يك نهاد اجتماعي اس��ت كه ساحت دانش، بينش، 

نگرش و كنش را شامل مي شود. 
خسروپناه بيان كرد: برخي نظريه پردازان فرهنگ را بازويي 
تعريف مي كنند كه فقط س��احت كنش را در برمي گيرد، اما 
فرهنگ  حتماً ساحت دانشي، بينشي، نگرش، منش، كنش 
و گرايش دارد. اگر اين س��احت ها را در سطح جامعه نهادينه 
كنيم، فرهنگ ايجاد خواهد شد. فرهنگ امر فردي نيست، بلكه 
امر و نهادي اجتماعي است، بنابراين مقوله جامعه شناختي نيز 
دارد. بايد بدانيم س��طح دانش��ي و سطح بينش��ي و نگرشي 
گرايشي و منشي و كنشي جامعه ما چه ميزان است و جامعه 

ما تا چه حد عقانيت پذير و حافظه محور است. 
وي اظه��ار ك��رد: گاه��ي اوقات ب��ه دنب��ال ارائ��ه تعريف 
جامعه ش��ناختي از فرهنگ هستيم. متأس��فانه در برخي 
از نوش��ته ها بس��ياري از رذيلت ه��ا را به ايرانيان نس��بت 
داده اند. البته اين  حركت از زمان ش��اه عباس دوم آغاز شد 
و مستشرقان اين نگاه منفي و س��لبي را به ايرانيان نسبت 
دادند. اين مسئله در زمان پهلوي اول مقداري گسترده تر شد 
و كتاب هاي بعد از انقابي كه از سوي برخي ارائه شد نيز به 
اين مسئله دامن زد. البته قصد نداريم تا مجموعه فضايل را به 
ايرانيان نسبت دهيم و از مشكات چيزي نگوييم، اما بسياري 
از تحقيقات و نوش��ته ها در اين زمينه يك سويه است. اين 
نوشته ها را به ويژه در دو قرن اخير آنچنان به ما القا كرده اند 
كه ايرانيان نمي توانند هيچ گونه فعاليت و توسعه اي داشته 
باشند،بنابراين زماني كه توس��عه اي در ايران رخ مي دهد، 
دنيا تعجب مي كند. آنچه برخي از جامعه شناسان در مورد 
فرهنگ ايرانيان دارند، فرهنگ ذليانه اس��ت، اما ما اعتقاد 

داريم كه فرهنگ مردم ايران فرهنگ قدرتمندانه است. 

   خط قرمز ما در فيلم و سريال خانواده است
دبير شوراي عالي انقاب فرهنگي بيان كرد: مقام معظم رهبري 
مباحث كاماً علمي و آكادميك در حوزه فرهنگ دارند. در حوزه 
فرهنگ گفت وگو بسيار مهم است و اصحاب هنر بايد با يكديگر 
در تمامي رشته هاي هنري گفت وگو كنند. براي مثال در عرصه 
سريال هاي خانگي امروز ترويج مصرف دخانيات و مشروبات 
الكلي و قماربازي خانواده ها را تضعيف مي كند كه يكي  از خط 
قرمزهاي ما در فيلم ها و سريال ها خانواده است. متأسفانه در 

اغلب سريال ها به قتل و جنايت مي پردازند. 
وي تصريح كرد: امروز مي توان س��ريالي جذاب ساخت و در 
عين حال ارزش هاي اسامي و اخاقي را حفظ كرد، بنابراين 

به برپايي گعده هاي گفت وگو در اين زمينه نيازمنديم. 
خسروپناه بيان كرد: امروز بايد نسبت حكمت و هنر را به دنيا 
نشان دهيم.  شوراي  عالي انقاب فرهنگي به صورت كامل 
در خدمت فرهنگ كشور است.  ما شورا را جدا از وزارت ارشاد 
نمي دانيم و ما بايد امور فرهنگي را تسهيل كنيم. اميدواريم با 
برنامه هاي پيش روي وزارت ارشاد بتواند نوعي تسهيل گري 

در امور فرهنگي ايجاد كند. 
دبير شوراي عالي انقاب فرهنگي ادامه داد: سريال هاي خانگي 
را ببينيد. مصرف دخانيات و مش��روبات الكلي و قماربازي در 
فيلم ها ديده مي شود. آيا اينها در جهت تقويت خانواده است؟ 
خط قرمز ما در فيلم و سريال خانواده است. اكثر سريال ها تبليغ 
جنايت و كشتار است. هر قسمتي نقشه قتل يك نفر است. بعد 

مي گوييم چرا بعضي از قتل ها در جامعه اتفاق مي افتد. 
او ادامه داد: يك كسي از اين سريال ها و فيلم ها آمار بگيرد. چه 
تعداد از اينها در جهت تحكيم خانواده است؟ بايد با عقانيتي 
فيلمنامه ها را بپذيرند. مي توان فيلمي خوب ساخت كه در 
عين حال ارزش هاي اسامي را رعايت كرد. پيام فيلم هاي ما 

چيست و چه اثري در تحكيم خانواده مي گذارد.

با حضور وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي 

كلنگ ساخت شهرك هنر به زمين  زده شد
پروژه ساخت شهرك هنر در حالي با حضور وزير فرهنگ 
و ارشاد اسلامي و جمعي از هنرمندان در شهر پرند افتتاح 
ش�د كه اس�ماعيلي از انجام اين پ�روژه در اس�رع وقت و 
تحويل كليد ها به اهال�ي فرهنگ، هنر و رس�انه خبر داد. 
مراسم آغاز پروژه شهرك هنر با حضور محمدمهدي اسماعيلي 
وزير فرهنگ و ارشاد اسامي، مهندس بركت مديركل طرح هاي 
عمراني وزارت فرهنگ و ارشاد اسامي و جمعي از هنرمندان در 
شهر پرند آغاز شد. وزير فرهنگ و ارشاد اسامي در اين مراسم 
عنوان كرد: امروز اين گام نخس��ت برداشته ش��د، به همكارانم 
عرض كردم كه ما بيش از ۱00 هزار عض��و صندوق داريم و در 
اين دو سال حدود ۲8 هزار نفر به اعضاي صندوق اضافه شده اند. 
فقط در بخش خبرنگاري از 4 هزار نفر ب��ه ۱۲ هزار و 500 نفر 

رسيده ايم و اين كار بسيار مهم و در حال اتفاق افتادن است. 
اس��ماعيلي در ادامه افزود: بنا داريم براي كاركنان وزارتخانه، 
ادارات كل و نهاد هاي وابسته و اصحاب فرهنگ و رسانه مسكن 
مناسب تهيه كنيم. در وزارت فرهنگ و ارشاد اسامي با همكاري 
مجلس شوراي اسامي به دنبال ايجاد حكمراني نوين فرهنگي 
هستيم. بنده به عنوان مسئول اين اتفاق اعام مي كنم اين مسير 

با شتاب و تدبير در حال پيشرفت است. 
وي با تشكر از هنرمنداني كه در اين مراسم شركت و او را حمايت 
كردند، گفت: همه ما براي شروع يك دوره طايي براي اصحاب 
فرهنگ، هنر و رسانه در كنار هم هستيم. در طرح مهم مسكن، 
كار عمراني با قوت آغاز شده است و ان شاءالله دوستان من آقايان 
جعفري، صيادي، اس��امي و پور احمدي به طور مرتب پيگير 

شرايط خواهند بود كه در اسرع وقت اين طرح به سرانجام برسد 
و ما افتتاح اين مكان را داشته باشيم  و كليد ها را به اهالي فرهنگ، 

هنر و رسانه تحويل دهيم. 
وزير ارشاد در پايان گفت: اين طرح يك ويژگي مهم ديگر هم دارد 
كه كاماً براساس معماري ايراني اسامي است. من از امام جمعه 
كه ساعت ها و روزها در پرند كار كردند تا يك هويت ديني، مذهبي، 
فرهنگي و هنري مطابق با زيست بوم ايراني اسامي اتفاق بيفتد، 
تشكر مي كنم. ان ش��اءالله در ورودي اين شهر، مسكن ها ساخته 
شود كه با همت دوستان يك كار الگويي اتفاق بيفتد تا بقيه نقاط 
هم از همين الگو تبعيت كنند. برنامه ما اين است كه شهر جديد 

پرند را به پايگاه مهم فرهنگي هنري استان تهران تبديل كنيم. 
ابوالفضل پورعرب، اسماعيل آذر، پوران درخشنده، نگين ضيايي، 
حميدرضا نوربخش، منوچهر شاهسواري و همچنين جمعي از 
اعضا و ديگر هنرمندان متقاضي طرح مسكن هنرمندان نيز در 

اين مراسم حضور داشتند. 

 نوشتن از شهداي روستا را
 براي خود سعادت مي دانم

    رویداد

     دیدگاه

     معصومه طاهري
طيبه كياني از س�ال 62 كه برادرش 
اكبر در دفاع مقدس مفقودالاثر شد، 
تصميم گرفت راه برادر را ادامه دهد. 
او در مسجد كلاس قرآن تشكيل داد، 
به عنوان فرمانده پايگاه امور فرهنگي 
را در دست گرفت و 20 سال مسئوليت 
اين پايگاه را برعهد داشت و در كنار 
آن به كار نويسندگي هم مشغول شد. 
»جوان« با اين بانوي نويس�نده دفاع 
مقدس گفت و گويی انجام داده است.

    
انجام ام�ور فرهنگي اقتضائات 
خ�اص خ�ود را مي طلب�د و 
ظرافت هاي�ي دارد ك�ه رعايت 
آن مي تواند در نتيجه كار مؤثر 
باشد. فكر مي كنيد تا چه اندازه 

در اين باره موفق بوده ايد؟
زماني ك��ه در بس��يج بودم، ه��ر روز در 
مدارس و مس��اجد كاس قرآن داشتم 
و از داستان هاي قرآني و آموزنده استفاده 
مي ك��ردم. خيل��ي مطالع��ه و تحقي��ق 
مي ك��ردم. كتابي ب��ه نام »آف��ت زبان« 
نوشتم و موقع چاپ با خودم گفتم مطالب 
را از منابع مختلف جمع كردم. فكر كردم 
خوب اس��ت از تجربيات��م در مواجهه با 
ايثارگران و جهادگران بنويس��م و آن را 
انتقال بدهم، براي همين پس از گرفتن 
معرفينامه از بنياد ش��هيد از آسايشگاه 
جانبازان كارم را ش��روع ك��ردم و اولين 
كتابم »فراز از خ��ط« را درباره خاطرات 

چند جانباز آسايشگاه نوشتم. 
 فكر مي كنيد چقدر لازم است 
درباره ش�هدا و جانب�ازان كار 

شود؟
كارهايي كه تاكنون درب��اره دفاع مقدس 
انجام شده مانند قطره اي مقابل درياست. 
اگر تمام وقت كار كنيم، باز جاي كار وجود 
دارد و دين مان را مقابل كاري كه آنها براي 
امنيت و حفظ آب و خاكمان انجام دادند، 
ادا نكرديم و مديون شهدا هستيم. ضمن 
اينكه ما به عنوان ميراث داران فرهنگ جهاد 
و شهادت موظفيم اين گنجينه عظيم را به 
نسل هاي بعدي انتقال دهيم. فكر مي كنم 
اين مس��ئوليت س��نگيني بر دوش همه 
كس��اني اس��ت كه دغدغه حفظ و ترويج 

فرهنگ ناب اسامي را در جامعه دارند. 
 پرداختن به اين موضوعات سختي هاي خاص خودش را دارد. 
آيا شده بخواهيد س�راغ موضوعات ديگري برويد كه بيشتر 

متوجه منافع مادي براي شما باشد؟ 
با وجود همه مش��كات، هيچ گاه خسته نش��دم. يادم است كتاب »شهيد 
مهرداد عزيزالهي« را كه مي نوشتم، در كار كمي شتاب داشتم و بايد براي 
روز دانش آموز آماده و پروسه وقت گيري محسوب مي شد. يك شب كه از 
ساعت ۱۱ كار را شروع كردم تا ساعت 4 صبح طول كشيد، من آنقدر غرق 
كار بودم كه گذر زمان را نفهميدم. بيشتر كتاب هايم كه براي كارشناسي 
مي رفت، وقتي به دستم مي رسيد با ذوق و ش��وق روي آن كار مي كردم و 
مي گفتم اگر ۱0 بار ديگر هم نياز باشد كتاب را رفع اشكال كنم با كمال ميل 
انجام می  دهم. بارها گفته اند چرا مدام دفاع مقدس، چرا شهيد، چرا جانباز و 
آزاده و پاسخ من هم اين بوده كه ما در مقابل شهدا شرمنده ايم، به خصوص 

شهدايي كه در روستاها و دل كوه به خاك س��پرده شده اند. هنوز براي آن 
شهدا چيزي ننوشتم. از خدا خواستم تا زماني كه زنده ام براي شهدا و دفاع 
مقدس قلم بزنم، زيرا برايم سود معنوي زيادي دارد. نوشتن از اين شهدا را 

براي خود سعادت مي دانم. 
 بازخوردي هم از سوي مخاطبان داشته ايد؟

مخاطبان جوان و نوجوان پس از خوان��دن كتاب هايم مي گفتند مطالعه 
سيره اين شهدا روي اخاق و رفتارشان تأثير زيادي گذاشته و حتي مسير 
زندگي شان را عوض كرده اس��ت. برخی ديگر از مخاطبان مي گفتند چرا 
موضوعات ديگري را نمي نويسي، تا كي مي خواهي پاي نگارش كتاب شهدا 
اينقدر اشك بريزي. در آن مقطعي كه ضدانقاب در فضاي مجازي روي 
افكار جوانان كار مي كرد و جوانان ما را به جان هم انداخته بود، يكي به من 
گفت تا وضعيت بحراني نشده از كار نوشتن ش��هدا بيا بيرون. گفتم، مگر 
خون من رنگين تر از خون برادر شهيدم است. من با خدا عهد بستم و هرگز 

دست از نوشتن كتاب شهدا برنخواهم داشت. 
اين كار روي شما تأثير داشته است؟

اگر تأثير نداشت، مس��لماً نمي توانس��تم ادامه بدهم. من با شهدا زندگي 
مي كنم و از رفتار و اخاق ش��هدا الگو مي گيرم و در زندگي مراقب رفتار، 
گفتار و كردارم هستم. سر مزار شهدا مي روم و از آنها مي خواهم برايم دعا 
كنند. اگر مش��كلي در زندگي براي خودم يا دوستانم پيش بيايد از شهدا 
كمك مي گيرم تا آنها دعا كنند و از خداوند بخواهند مشكل مان رفع شود. 
يك روز دوستي گفت يك ماه است مشكلي دارم و مشكلم حل نمي شود. 
ديشب خواب ديدم يكي به من گفت بيايم و به شما بگويم. گفتم من دارم 
مي روم سر مزار شهدا، آنجا مي خواهم برايت دعا كنند. بيشتر مواقع حس 
مي كنم هر شهيدي كه كتابش را مي نويس��م همپاي من مي آيد و مرا در 

نوشتن راهنمايي مي كند. 
 بزرگ ترين مشكلات شما چه بوده است؟

فكر مي كنم در اين مسيريك نيروي خودجوش و آتش به اختيار بوده ام. 
مشكات زيادي داشتم تا سوژه هاي خوبي پيدا كنم. كارم را دوست دارم. 
زماني به عنوان پركارترين زن نويسنده در اصفهان مطرح بودم. در طول 
شبانه روز وقتم را صرف اين كار مي كردم، ولي از سوي مسئولان حمايت 

نمي شدم. 
 مشكل فعلي آثار دفاع مقدسي چيست؟ 

ما در ضبط خاطرات دفاع مقدس كوتاهي كرديم و مي كنيم، زيرا بيشتر 
پدر و مادر شهدا يا جانبازان از دنيا رفته اند و افرادي هم كه در قيد حياط 
هس��تند يا خاطرات را فراموش كرده اند يا حاضر نيستند خاطراتشان را 
بازگو كنند. ما بسياری از راويان اول را از دست داده ايم كه بعد از آنها بايد 
خاطرات از زبان ديگران نقل قول شود. با اين حال باز هم مي شود خاطراتي 
از بازماندگان جنگ به دست آورد و جمع آوري كرد تا زمان باقي مانده را از 
دست ندهيم. بعضي ها سال هاي اول خاطرات را بازگو مي كردند، ولي حالا 

ديگر حاضر نيستند. 
 آثار شما بيشتر مستند است، درحالي كه اقبال بسياري از ناشران 

به رمان است. چرا در اين عرصه ورود نكرديد؟
كار مستند، تاريخي و ارزشي است و هر نويسنده اي كه مستند مي نويسد 
يا  فيلمسازي كه فيلم مستند مي سازد، گوشه اي از تاريخ و فرهنگ زمان 
خودش را به آيندگان نشان مي دهد. من هم با توجه به اينكه برادرم محمود 
كياني مستند ساز است دوس��ت دارم آثاري را كه از خودم باقي مي گذارم 
مستند باشد. يادم می آيد يك بار كه به ديدار مرحوم آيت الله ناصري رفته 
بودم، گفتم حاج آقا برايم دعا كنيد. ايشان پرسيد، دعا در چه رابطه. گفتم 
درباره ش��هدا مي نويسم. گفتند دعايت مي كنم مش��روط بر اينكه حق را 
بنويس��ي. اين جمله عين كامي بود كه آيت الله ناصري فرمودند كه من 
گفتم حاج آقا مطمئن باشيد هرچه مي نويسم حق و مستند است و برايم 
دعا كردند. به نظرم كار مستند اگر درست باشد، ديگران مي توانند از روي 

اصل كار، كارهايي مثل رمان را ارائه كنند يا فيلم بسازند. 
 نگاه مسئولان چگونه بوده است؟

آنطور كه بايد و شايد نبوده است. هنرمنداني كه در رابطه با دفاع مقدس 
تاش مي كنند نياز به لوح تقدير يا جوايز نقدي ندارند، بلكه نياز به همكاري، 
همراهي و همدلي دارند. از مديران و مس��ئولان آموزش و پرورش انتظار 
دارم كتاب ش��هيد مهراد عزيزالهي را به عنوان مس��ابقه كتابخواني براي 
دانش آموزان بگذارند تا اين قش��ر بدانند نوجوان۱4س��اله چطور مقابل 

دشمن ايستاد و از آب و خاكش دفاع كرد. 
 بهترين اثر خودتان را چه مي دانيد؟

بيش از 40 كتاب درباره دفاع مقدس نوش��تم، تع��داد زيادي از آنها چاپ 
شده و تعدادي هم در دست چاپ اس��ت. از ميان آنها كتاب »در حسرت 
ديدار« خاطرات برادر آزاده »صادق توحيدوند« از اردبيل و كتاب »پاهايم 
كجاس��ت« خاطرات برادر جانباز 70 درصد »حم��زه يزداني« از اصفهان 
برگزيده ش��دند و جوايزي دريافت ك��ردم، اما بهترين اثر خ��ود را كتاب 
»خواهران سنگرگير« مي دانم كه در دست تدوين است. اين چهار خواهر 

ايثار و با چهار جانباز ازدواج كردند. 
 خاطره جالبي هم از فعاليت خود در ذهن داريد؟

يادم است وقتي كتاب »ش��يفتگان خدمت« را مي نوشتم، براي مصاحبه 
روزانه به هشت يا ۱0 خانواده شهيد سر مي زديم و مصاحبه مي  كرديم. يك 
روز به خانواده يكي از شهدا س��ر زديم كه پدر و مادرش خيلي سالخورده 
بودند. زمستان بود، فيلمبردار هم آمده بود، اما به محض اينكه سر صحبت 
با مادر شهيد باز شد، به قدري سوزناك از شهيدش مي گفت و گريه مي كرد 
كه ما را به گريه انداخت و ما نتوانستيم كار كنيم و مصاحبه به فردا موكول 
شد. تمام موفقيتم را مديون همسرم مرحوم اسماعيل مينايي هستم كه مرا 
براي كارهاي فرهنگي و نويسندگي تشويق مي كرد و همكاري لازم را در 

زندگي با من داشت. از خداوند مي خواهم كه او را با شهدا محشور كند.

بيش��تر مواق��ع ح��س مي كنم هر ش��هيدي 
ك��ه كتاب��ش را مي نويس��م همپ��اي م��ن 
مي آيد و م��را در نوش��تن راهنمايي مي كند

پيامبر اعظم صلي الله عليه و آله 
و سلم:

خداي متعال مي فرمايد: سوگند 
به عزت و جلالم كه من از ظالم در 
دنيا و آخرتش انتقام مي گيرم و 
نيز كسي كه مظلومي را ببيند و 
قدرت ياري او را داش�ته باشد و 

ياريش نكند كيفر خواهم كرد. 
كنزالعمال، ج 3، ص 505

 واكنش جوليا پطرس مسيحي
 به جنايات رژيم صهيونيستي

 از حالا داستان را ما روايت مي كنيم 
نه صهيونيست ها 

خواننده مسيحي لبناني  در يادداشتي به جنايات و دروغ هاي 
رژيم صهيونيستي واكنش نشان داد و تأكيد كرد كه فلسطين 

آزاد خواهد شد. 
جوليا پطرس، خواننده مس��يحي لبناني كه آث��ار متعددي در 
حمايت از جبهه مقاومت دارد، با اش��اره به جنايات اخير رژيم 
صهيونيستي در يادداشتي نوشت: اسرائيل كه به اين سرزمين و 
ناموس تجاوز كرده و تاريخ سياهش را   روي قتل و آواره سازي و 
ترور بنا كرده، دشمني كه در دهه هاي گذشته به او حق ريختن 
خون هاي ما داده شده، اكنون مرتكب نسل كشي فرزندان ملت ما 

در فلسطين مي شود. درباره كدامين حق حرف مي زنيد؟
وي افزود: وجدان جهان به آنان رحم نمي كند. امروز روزي است 
كه تاريخ پر از جنايتشان بايد افشا شود. در بيمارستان المعمداني 
غزه قتل عام كردند و خواستند از اين جنايت شانه خالي كنند، اما 
هيچ كس از آزاده هاي جهان حرف آنها را باور نكرد و ما در لبنان 
خوب مي دانيم كه آنها قوانين بين المللي را مدام نقض كرده اند، 

بي آنكه كسي آنها را بازخواست كند. 
پطرس ادامه داد: اكنون هزاران فلس��طيني  بي گن��اه از جمله 
كودكان، زنان و پدران را روزانه مي كشند و جهان دارد مي بيند. 
چگونه مي خواهند اي��ن را پنهان كنند؟ از حالا آنان نيس��تند 
كه داس��تان را روايت مي كنن��د، بلكه ما رواي��ت خواهيم كرد 
و انس��ان هاي آزاده  با م��ا روايت مي كنن��د.  وي در پايان تأكيد 
كرده است:  اي مردم فلسطين، ما در كنار شما هستيم. قلب من، 
فكر من و وجدان من با شماست. فلسطين نمي ميرد. اين موضوع 

فراموش نمي شود. فلسطين آزاد خواهد شد. 
----------------------------------------------------

 تلويزيون درباره »طوفان الاقصي«
 ۱۰ سرود براي غزه مي سازد

مدير دفتر شعر و موسيقي صدا و سيما ماجراي توليد قطعه  »طوفان 
الاقصي« را بيان كرد و از توليد ۱0 سرود ديگر براي غزه خبر داد. 
عليرضا قزوه، مدير دفتر ش��عر و موس��يقي صداوس��يما درباره 
س��رود »طوفان الاقصي« به تس��نيم گفت: پس از اتفاق بزرگ 
طوفان الاقص��ي ش��بانه ش��عري را س��رودم و فره��اد برنجان 
آهنگ سازي و فريدون بيگدلي خوانندگي آن را انجام داد و اين 
كار در همايش »افق رسانه« صداوسيما رونمايي شد. چندين بار 
ديگر هم اين قطعه از تلويزيون روي آنتن رفته است و اين پخش 

ادامه خواهد داشت. 
قزوه درباره كارهاي ديگري كه ساخته ش��ده و در حال ساخت 
اس��ت، گفت: حدود پنج اثر ديگر با س��روده مياد عرفان پور و 
همكاري فرهاد برنجان به عنوان آهنگ ساز و فريدون بيگدلي در 
جايگاه خواننده در دست ساخت است. همچنين يك اثر فارسي، 
انگليس��ي و عربي به تهيه كنندگي مرتضي حيدري آل كثير در 
دستور كار قرار گرفت و چندين قطعه ديگر هم خواهيم ساخت. 
مدير كل دفتر موس��يقي و س��رود صداوس��يما تأكيد كرد: در 
اس��تان ها حدود چهار قطعه تاكن��ون آماده ش��ده و آنها را از 
تلويزيون پخش مي كنيم. ما سعي كرديم حماسه سرايي كنيم 
و روي حماسه اين اتفاق تأكيد شود. زبان حماسي را در سرود 
و نماهنگ برجسته كرديم. به هر حال كش��تار و جنايت هايي 
هم شده كه تاش كرديم طوري به حماسه توجه كنيم تا روح 

حماسي مردم فراموش نشود. 
----------------------------------------------------

 انتشار ۳۴ عنوان كتاب حوزه مقاومت 
به ۹ زبان 

رئيس كنگره بين المللي ش�هداي مدافع حرم از انتشار 3۴ 
عنوان كتاب حوزه مقاومت به ۹زبان در ش�ش ماهه نخست 

سال جاري خبر داد. 
حجت الاسام والمسلمين علي شيرازي، رئيس كنگره بين المللي 
شهداي مدافع حرم از انتشار 34 عنوان كتاب به 9 زبان خبر داد 
و گفت:  از اين 34 عنوان، ۱۲ عنوان درباره شهداي مدافع حرم 
است كه به زبان هاي روسي ، آذري ، تركي ، استانبولي ، پشتو، اردو، 

بوسنيايي ، عريي ، انگليسي و آلماني ترجمه شده اند. 
وي با اش��اره به عناوين كتاب هاي منتشره نيز گفت: »خاتون و 
قوماندان« به زبان هاي روسي، آذري، پشتو و اردو؛ »اينجا سوريه 
است« به زبان آذري؛ »پاييز آمد« به زبان پشتو، بوسنيايي، آذري 
و تركي؛ »روايت بي قراري« به زبان پش��تو، بوسنيايي و آذري؛ 
»سام بر ابراهيم« به زبان بوس��نيايي؛ »به رنگ خدا« به زبان 
پشتو، بوسنيايي، آذري و روسي؛ »عصرهاي كريسكان« به زبان 
روسي؛ »حوض خون« به زبان پشتو و آذري؛ »نجيب« به زبان 
روسي، آذري و لاتين؛ »راز نگين س��رخ« به زبان عربي؛ »شايد 
پيش از اذان صبح« به زبان عربي؛ »حس��ين پسر غامحسين« 
به زبان عربي؛ »حاج قاسمي كه من مي شناسم« به زبان عربي، 

روسي، آذري و تركي منتشر شده اند.

    دیده بان

گفت و گوي »جوان« با بانوي نويسنده و فعال فرهنگي دفاع مقدس

آيت الله ناصري گفت به شرطي برايت دعا مي كنم كه دقيق و مستند بنويسي


